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„Ľudia z Babína, modlite sa za misie! Ľudia z Babína, vy budete lepší.“

Páter Ivan

Od 13. marca do 21. marca, žili obcou Babín kresťanské misie
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������SAMOSPRÁVA OBCE VO I. ŠTVRŤROKU 2010

� Začiatkom mesiaca január bol vypracovaný
a podanný projekt na výstavbu viacúčelového
ihriska, ktoré bolo naplánované v priestoroch
školského dvora.

� Bol vypracovaný nový územný plán obce Ba-
bín zmeny a doplnky č. 2 (viď str. 9), finančné
náklady na spracovanie tohto územného plá-
nu hradí spoločnosť SWWE a.s. Bratislava.

� Počas prvého štvrťroka pracovníci obecného
úradu a pracovníci aktivačnej činnosti vykoná-
vali zimnú údržbu verejných priestranstiev
a miestnych komunikácií.

� V mesiaci február sa zakúpila snežná fréza zn.
HONDA, pre efektívnejšiu údržbu miestnych
chodníkov a verejných priestranstiev.

� Koncom mesiaca marec bol podaný projekt na
Ministerstvo pôdohospodárstva SR pre rekon-
štrukciu verejných budov. Jedná sa o vonkaj-
šie zateplenie s novou omietkou pre OcÚ
a MKS.

Realizácia prístavby ZŠ

V pondelok 8. 3. 2010 OcÚ Babín začal s realizá-

ciou prístavby a rekonštrukcie ZŠ s MŠ Babín.

Pracovníci obecného úradu a pracovníci aktivač-

nej činnosti, vyčistili priestory (porasty ) pod budú-

cu prístavbu ZŠ s MŠ Babín. Po skončení veľko-

nočných sviatkov začiatkom mesiaca apríl sa za-

čali výkopové práce pod prístavbu ZŠ. Stavbu

realizuje firma STAVPOČ, Klin, ktorá vyhrala už-

šiu súťaž na realizácii prístavby a rekonštrukcie

ZŠ s MŠ Babín.

Multifunkčné ihrisko

Obecný úrad v Babíne realizuje aj výstavbu

multifunkčného ihriska v areáli ZŠ Babín. Jedná

sa o hraciu plochu o rozmeroch 18 x 33 metrov.

Multifunkčné ihrisko bude mať umelý trávnik,

bude osvietené na každom rohu, ohradené manti-

nelmy a sieťou. Po spustení do prevádzky (v lete)

sa na ňom budú hrať športy ako futbal, tenis,

basketbal, volejbal a pod. Multifunkčné ihrisko bude

sprístupnené tak ako žiakom ZŠ, MŠ Babín tak aj

verejnosti. Multifunkčné ihrisko bude prístupné aj

v zimnom období. Stavbu realizuje firma STA-

VPOČ Klin. Zemné práce pod multifunkčné ihrisko

sa započali od 8. 3. 2010. Projekt multifunkčného

ihriska sa realizuje za podpory Úradu vlády SR

v sume 39 832,70 €, obec Babín spolufunancuje

tento projekt prípravou plochy pod multifunkčné

ihrisko, prístupovou cestu k nemu a novým oplote-

ním okolo multifunkčného ihriska.
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U z n e s e n i e č. 1/2010 zo zasadania
obecného zastupiteľstva, konaného dňa

22. 01. 2010 o 15.00 h v priestoroch MKS

A. Berie na vedomie:
1. Informácie starostu obce o rozšírení územného plá-

nu obce Babín v časti Močilá
2. Informáciu p. Friga zástupcu firmy SWEE ohľadne

výstavby Domova dôchodcov
3. Informáciu Ing. Kubinu spracovateľ ÚP obce Babín.

B. Schvaľuje:
1. Návrhovú komisiu: p. Jozef Hutira, p. Anton Kuba-

ľák a p. Miroslav Majda
2. Overovateľov zápisnice: p. Petra Jaššu a p. Františ-

ka Nuttu
3. Rozšírenie územného plánu obce Babín v lokalite

Močilá pod výstavbu Domova dôchodcov.

U z n e s e n i e č. 2/2010 zo zasadania
obecného zastupiteľstva, konaného dňa

04. 03. 2010 o 15.00 h v zasadačke OcÚ

1. Berie na vedomie:
1. Kontrolu plnenia uznesení
2. Žiadosť zástupkyne pre MŠ Mgr. Bukovskej Katarí-

ny o poskytnutie finančných prostriedkov na opravu
strechy MŠ a hygienických zariadení

3. Programový rozpočet obce na rok 2011–2012
4. Správu vedúceho MKS p. Martina Matysa o činnosti

na rok 2010
5. Správu kontrolórky obce
6. Žiadosť p. Petra Šilláka o odkúpenie parcele C-KN

73 kat. územie obce Babín
7. Žiadosť p. Jána Kurčinu Babín 322 o odkúpenie

pozemku pred rod. domom s. č. 322
8. Ponuku Ladislava Babinského Babín č. 79 o výme-

ne parciel E-KN 5504/2, 5504/4 v 1-ine podielu
9. Rozpočet ZŠ s MŠ Babín na rok 2010

2. Schvaľuje:
1. Program rokovania
2. Návrhovú komisiu v zložení: p. Brnkaľák Ján,

p. Nutta František a p. Majda Miroslav
3. Overovateľov zápisnice: p. Hrbka František, p. Ku-

baľák Anton
4. Správu o čerpaní rozpočtu obce za rok 2009
5. Správu o fyzickej inventarizácii majetku obce

k 31. 12. 2009
6. Programový rozpočet obce na rok 2010
7. Žiadosť p. Opálku Jozefa Lokca 333 o vydanie

súhlasu na výrub drevín rastúcich mimo les
8. Zmenu názvu platnej územnoplánovacej dokumen-

tácie (schválený uznesením Obecného zastupiteľ-
stva v Babíne č. 3/96 zo dňa 26. 04. 1996) z „Územ-
ný plán zóny Babín“ na „Územný plán obce BABÍN“

9. Architektonickú štúdiu šatne OŠK Babín

3. Ukladá:
1. Označiť inventár inventárnymi číslami

Z. : Martin Matys T. : do 30.11.2010

2. Prehodnotiť do programového rozpočtu obce na rok
2010 výdavky v programe 8 Vzdelávanie
Z. : OcÚ T. : do 31. 03. 2010

3. Vypracovať projektovú dokumentáciu na opravu hy-
gienických zariadení v MŠ
Z. : OcÚ T. : do 31. 03. 2010

4. Pozvať na zasadanie OZ p. Jána Kurčinu ml.
Babín 322
Z. : OcÚ T. : do 30. 04. 2010

JANUÁR, FEBRUÁR, MAREC 2010
60 rokov Anna Babinská, r. Kurčinová

Janka Hnojčíková
Ondrej Babinský
Aniela Babinská
Mária Babinská

65 rokov Milan Babinský
Ján Somorčík
Terézia Barťáková
Mária Šilláková
Terézia Somorčíková
Etela Fuckuláková

70 rokov Helena Laťáková
Milan Ištván

75 rokov Anton Babinský
85 rokov Žofia Trnková

Narodení

12. 07. 2009  Madox Blaženec
05. 11. 2009  Jozef Gábor
15. 01. 2010  Viktória Špitálová
30. 01. 2010  Marek Šillák
04. 03. 2010  Matej Rajčan
08. 03. 2010  Daniela Margetínová
10. 03. 2010  Veronika Jurkyová

Odhlásení
Jozef Nutta (Skalica)
Ján Holeček (Lomná)
Terézia Holečková, r. Brníková (Lomná)

Prihlásení

Peter Mišánik (Vaňovka), Andrea Mišániková,
r. Kurčinová (Vaňovka), Bianka Mišániková, Lia-
na Mišániková a Lívia Mišániková (Vaňovka)

Zomrelí

11.01. Jozef Janidžár (60 r.)
31.01. Jozef Valčičák (77 r.)

Jubilanti za obdobie
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Maškarný bál

7. februára popoludní o 13.00 hod. sa v MKS Babín

zišli deti zo ZŠ, MŠ a najmenšie deti za doprovodu

rodičov. Dôvod ich stretnutia bol jasný: prezentácia

masiek, dobrá zábava a výhra v tombole. Viac ako 200

detí ukázalo porote svoje nádherné masky. Zastúpené

tu boli rôzne princezny, víly, čarodejnice, princovia,

hrdinovia z komiksov a filmov, rôzne zvieratká a veci do

domácnosti. Porota, ktorá rozhodovala o najkrajšie

masky, mala tento rok ťažkú hlavu. Pretože rôznoro-

dosť masiek bola veľká a všetky boli pekné. Taktiež

nechýbala počas karnevalu okrem hudby aj pekná

tombola, na ktorú prispeli sponzori. Tradične každý rok

sa v tombole objavuje cena riaditeľa školy a to živí

zajac.Túto akciu pravidelne začiatkom roka organizuje

ZŠ s MŠ v Babíne.

VIII. Fašiangový ples obce Babín

Dňa 13. februára 2010 večer o 19.00 hod. sa po

príhovore starostu obce Babín p. Milana Matysa otvoril

ôsmy fašiangový ples obce Babín. Zúčastnilo sa ho

71 partnerských párov, ktorým do rytmu spoločenských

tancov , hrala hudobná skupina Perfect pod vedením

p. Alexandra Očkajáka. Čaro plesového večera okore-

nilo aj vystúpenie Folklórnej skupiny z Babína. Skupina

dievčat v miestnych krojoch, predviedla dve tanečné

choreografie na párové ženské tance. Zúčastnené páry

si pochutili aj na výborných plesových špecialitách

a pochúťkach a skúsili šťastie v losovaní bohatej tom-

boly. V polnočných hodinách sa slávnostne vylosovala

hlavná cena, umývačka riadu v hodnote 260 €, ktorá

našla svojho šťastlivca v obci Babín.

Dobrá hudba a nálada plesajúcich hostí sa niesla do

skorých ranných hodín.

Fašiangový ples obce Babín pravidelne od roku 2003

organizuje obec Babín a Miestne kultúrne Stredisko

v Babíne, za podpory sponzorov.

Veľkonočné tvorivé dielne

31. marca sa deti zo ZŠ v Babíne zišli v MKS, kde za

pomoci odborných lektorov a pedagogických pracovní-

kov, vyrábali veľkonočné výrobky. Chlapci sa popaso-

vali s prútim a vytvorili nádherné, pre dievčatá nebez-

pečné ale účinné korbáče. Dievčatá si vyskúšali zruč-

nosť vo výrobe veľkonočných kraslíc. Okrem maľova-

nia vajíčok rôznymi technikami, dievčatá ZŠ Babín skú-

sili aj pečenie veľkonočných pochúťok. Tieto tvorivé

veľkonočné dielne organizuje, každý rok MkS Babín za

pomoci ZŠ Babín a tento rok s lektormi: Mgr. Jana

Borovjaková, Mgr. Stanislava Marettová, Stanislav Brá-

nický, František Paľovčík a Milan Babinský.
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Marec, mesiac kníh

9.marca Obecnú knižnicu v Babíne, navštívili deti

z MŠ Babín. Martin Matys ich oboznámil s chodom

a vedením Obecnej knižnice. Deti si popozerali rôzne

rozprávkové knižky a encyklopédie. Pedagogická pra-

covníčka MŠ p. Ľubica Kubaľáková prečítala deťom

pútavu rozprávku o Chocholúšikovy. Do uzávierky tohto

spravodaja nebolo uskutočnené vyhodnotenie najlep-

šieho čitateľa. Preto do pozornosti dávame štatistiku

čitateľnosti Obecnej knižnice za rok 2009.

Počet registrovaných čitateľov 33, z toho 28 čitate-

ľov do 15 rokov (všetko žiaci ZŠ Babín), knižnicu

navštívili 110 krát a vypožičali si 249 kníh. Najlepšími

čitateľmi za rok 2009 sú: Martina Majdová, navštívila

knižnicu 5 x a vypožičala si 27 kníh, Katarína Frančá-

ková 6 x, 25 kníh a Nikola Frančáková 5 x a 21 kníh. Do

Obecnej knižnice Babín, sa každý rok kupujú nové

knihy, podľa záujmu čitateľov. Tento rok sa nakúpila

odborná literature pre dospievajúcu mládež, rozprávky

a encyklopédie pre deti.

UPOZORNENIA:

- Čitatelia, ktorý majú dlhodobo zapožičané
knihy z Obecnej knižnice, žiadame ich o na-
vrátenie počas dole uvedených hodín, alebo
cez pracovnú dobu Obecného úradu Babín

- na zmenu výpožičných hodín v Obecnej kniž-
nici Babín, každú STREDU v pracovnom týžd-
ni od 13.00 hod. do 15.00 hod.

V prípade navštevi Obecnej knižnice mimo
tohto času, kontaktujte sa na tel. č.: 0908/
901914.

Návšteva veterného
parku v Cerovej pri Senci
Dňa 15. apríla 2010 vycestovali starosta obce Babín

p. Milan Matys, spolu s poslancami OZ p. Františkom
Hrbkom, p. Františkom Slameníkom a pracovníkom
MKS p. Martinom Matysom, na návštevu veterného
parku v Cerovej pri Senci. Obec Cerová má počet
obyvateľov cca 1200. Je to prvý veterný park na Slo-
vensku. Obec ho má v prevádzke od roku 2003. Na
výstavbu tohto parku získala dotáciu od Eurofondov
PHARE, taktiež si celé vybavovania, výskumy a aktivi-
ty hradila z rozpočtu obce. V súčastnosti má v pre-
vádzke štyri veterné turbíny, ktoré sa nachádzajú cca
najbližšie k obytným domom 446 m. Naša návšteva sa
zamerala na hlučnosť a názor občanov obce Cerová.
Hlučnosť nás prekvapila, pretože pri priemernej rých-
losti priamo pri veternej turbine nebolo viac ako 40 db.
Podotýkame viac bolo počuť štebot okolitých operen-
cov ako hluk veterných turbín. Názor blízko bývajúcich
obyvateľov veternéhop parku bol 80 % za a 20 % proti.
Obec za predaj vyrobenej energie získava ročný prí-
jem do rozpočtu obce 16 600 €. Na výstavbu veterných
turbín im nestačili finančné prostriedky z Eurofondov.
Obec Cerová nebola schopná z rozpočtu obce zabez-
pečiť výstavbu veterných elktrárni, preto bola nútená si
zobrať úver, ktorý spláca dodnes. Čo sa týka obce
Babín, v našom prípade to hradí investor SWWE. Nav-

štívili sme aj ďalšiu
obec, čo má veternú
turbine. Volá sa Vŕ-
bovce pri Myjave,
kde stojí jedna vete-
ran turbine o výške
100 m. Jej najbližšia
vzdialenosť od obce
Vŕbovce je 800 m.
Názory občanov na
veternú turbine boli
rôzne. 40 % opýta-
ných obyvateľov bolo
za, 30% si zvyklo
a 30 % bolo proti.
V najbližších rokoch
tam investor plánuje
vybudovať ďalších
päť veterných turbín
o výške 100 m.

Odporúčame ob-
čanom našej obce
Babín, aby osobne
navštívili hore uvede-
né obce, ak im to do-
volí čas a peniaze.
Môžu si tak vytvoriť
svoj presnejší názor
na veterné turbíny.
Prípadne na interne-
tových stránkach si
môžte prezrieť o Ce-
rovej videá, rozhovo-
ry občanov ohľadom
veterných turbín.
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Od 16. marca si mali možnosť občania obce Babín
pozrieť nový územný plán obce Babín, ktorý sa nachá-
dzal na informačných tabuliach pred MKS, na interne-
tovej stránke obce Babín v podstránke samospráva-
územný plán obce a na obecnom úrade. Projektovú
dokumentáciu územného plánu obce Babín vypraco-
val Ing. arch. Ján Kubina z Dolného Kubína. Finančné
náklady na vyhotovenie tohto nového územného plá-
nu obce Babín zaplatila firma SWWE a.s. Baratislava.

V novom územnom pláne obce Babín sa majú obča-
nia obce Babín do 16. apríla 2010 vyjadriť k rozšíreniu
intravilánu obce. Jedná sa o rozšírenie intravilánu obce
Babín a lokalitu Močilá, kde investor SWWE, chce do
budúcna naplánovať výstavbu Domu dôchodcov s max.
kapacitou 200 miest. Celý areál by mal mať rozlohu
cca 0,64 ha. V ňom sa bude nachádzať okrem budovy
penziónu pre dôchodcov, oddychový park, tenisové
kurty v budove je plánovaný aj bazén s výryvkami,
ktorý bude slúžiť okrem dôchodcov aj pre ZŠ s MŠ
Babín a verejnosti. Taktiež má byť k dispozícii pre
dôchodcov a verejnosť reumatológ, ortopéd a praktic-
ký lekár. V tomto komplexe sa počíta aj so zamestna-
ním väčšieho množstva občanov v oblasti zdravotnej a
socialnej starostlivosti. (Toto je zatiaľ iba vízia do bu-
dúcnosti).

Investor SWWE a.s. Bratislava plánuje v novom
územnom pláne výstavbu lyžiarskeho strediska v loka-
lite Čistý grúň. Tam je naplánovaná sedačková lanov-
ka so zjazdovkou o dĺžke cca 1,5 km, reštaurácia s
parkoviskom pre osobné automobily. Cez letné obdo-
bie bude sedačková lanovka slúžiť ako prístup k výhliad-
kovej veži o výške cca 100 m, ktorá sa má nachádzať
na Babinskej holi.

K vrcholu vyhliadkovej veže sa návštevník vyvezie
výťahom. K lyžiarskemu stredisku bude potrebné za-
mestnať väčší počet občanov. Minimálne po dobu 25 –
30 rokov. Jedna veterná turbína by mala zabrať plochu
1600 m2. Spoločnosť SWWE bude za zabraté územie
pod veternú turbínu, platiť majiteľom pôdy nájom. Na-
pájanie elektrických káblov medzi veternými turbínami
povedie zemou. Prístupové cesty k veterným turbínam
by mali byť spevnené makadámom. V polovici hlavnej
cesty, kde začína prístupová cesta k veterným turbí-
nam, bude slúžiť počas výstavby VTE ako pracovná
plocha ťažkej techniky a po dostavaní VTE, bude slúžiť
ako motorest, alebo čerpacia stanica pohonných hmôt
pre motorové vozidlá. K prevádzke veterných turbín,
sú potrební zamestnanci po dobu 25 rokov. V prípade
zrušenia prevádzky veterných turbín za dobu 25 rokov
investor hradí z tzv. rezervného fondu finančné nákla-
dy na upravenie územia do pôvodného stavu. Peniaze
na odstránenie veterných turbín, musí mať investor k
dispozícii, prikazuje to aj zákon SR.

Všetky tieto aktivity spoločnosťou SWWE sú reálne,
až keď budú namerané potrebné hodnoty rýchlosti
vetra. Všetko sa to bude odvíjať aj od dostatku finanč-
ných prostriedkov a dotácie z Eurofondov. Ak uvedené
body (rýchlosť vetra, financie) nebudú splnené, nebu-
de spoločnosť SWWE realizovať výstavbu VET. Čo sa

Úprava územného plánu obce č. 2 zmeny a doplnky
týka príprav k výstavbe veterných parkov, celý proces
trvá 2 roky. Takže žiadne, že sa už ide stavať. Všetky
kroky, rozhodnutia a podmienky voči obci a spoločnos-
ti SWWE budú mať občania obce Babín k dispozícii.
Budú sa konať aj verejné hovory, sedenia a diskusie s
investorom SWWE, OZ Babín, verejnými združeniami
a inštitúciami.

Koncom mesiaca november 2009 nainštalovala spo-
ločnosť SWWE a.s. v lokalite Poľana, meracie zariade-
nie o výške 50 m. Je to vlastne ukotvená tyč, na ktorej
sú naištalované zariadenia na meranie rýchlosti vetra.
Taktiež je tam nainštalovaný solárny zdroj, ktorý za-
bezpečuje osvetlenie počas tmy. Je tam aj vyhodnoco-
vací počítač, ktorý namerané údaje ukladá do pamäti.
Toto zariadenie, musí merať rýchlosť vetra minimálne
jeden rok. Ak sa správne hodnoty nenamerajú zaria-
denie spoločnosť SWWE odstráni a od plánovaných
aktivít odstúpi. Ak zariadenie namerá požadované hod-
noty, spoločnosť SWWE pristúpi k ďalším krokom. Opäť
sa hneď nebudú stavať VET, pretože si to vyžaduje
potrebné merania (hluk, stroboskopia....), štúdie, roz-
hodnutia a povolenia od rôznych inštitúcií. Celý proces
k samotnej výstavbe VET sa môže pretiahnúť aj o tri
roky.

Porovnanie hluku z rôznych zariadení:

VZDIALENOSŤ OD OBJEKTU MERANIE HLUKU V DB

Nákladný automobil
50 km/h – 100 m 65 db

Rušná kancelária 60 db

Automobil 70 km/h-100 m 55 db

Veterný park – 350 m 35 db

Tichá spálňa 35 db

Šum nočnej, neosídlenej krajiny 20 db

Meranie uskutočnila Britská veterno-energetická
asociácia v Londýne roku 2000.

Poznámka: VET-Veterné turbíny

10.04. Rodinná oslava
16.04. Textil (Mitex)
18.04. Turnaj v šachu a dáme
17.04. Tanečná zábava (dj Frenky)
28.04. Prezenčná akcia (klubovňa)
02.05. Stavanie mája pri kostole
09.05. Deň matiek

  20.-22.05. Svadobná veselica
28.05. Rodinná oslava
12.06. Voľby do parlamentu SR
20.06. Dni obce Babín (remeselnícky jarmok

s kultúrnym programom)
21.06. Divadelné predstavenie
26.06. Tanečná zábava (Dj E. Černický)

MKS Babín

Podujatia na apríl • máj • jún 2010
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Milé mamičky a babičky,

k Vášmu sviatku

vám prajem veľa lásky,

ešte viac zdravia pre všetkých, ktorých máme radi,

pevné nervy

a veľa slniečkových dní, plných radosti a pokoja.

Ing. Viera Mazúrová

poslankyňa NR SR
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Územný plán obce Babín zmeny a doplnky č. 2
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Umiestnenie veterných parkov
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Odbilo mi práve dvadsať, v očiach ideály a grandióz-

ne sny. Moja sponzorka v biznise, ktorý sa mi vtedy

zdal ako objavná cesta mi povedala povestné „go

west”. V tomto prípade to bolo skôr „ chodź w Polske”.

Uveril som tomu, že v Poľsku je zakopaný môj poklad.

Vybral som sa k našim veľkým susedom. Naivne som

sa nazdával, že stačí k spisovnej slovenčine popridá-

vať „š” „č” a bude z toho „rzecziwista polszczizna”. Ak

som chcel prežiť, bol som prvé mesiace vďačný za to,

že mnohí poliaci ovládali jazyk britských ostrovov.

O silnej od-

lišnosti slo-

venčiny od

reči Poló-

nov ma pre-

svedčil už

pozdrav vo

V a r š a v -

skom vagó-

ne v Brati-

slave: „sze-

rokej drogy

panu”, kde

som si toto príslovečné poľské prianie šťastnej cesty

splietol s ponúkaním narkotík. Viem, úsmevné. Ale od

toho momentu sa začala moja vojenská výprava, klies-

nil som si niekoľko rokov cestu v cudzej krajine, ktorej

jazyk a kultúru som nepoznal. Bola to výzva, popri

ktorej odišiel môj otec a zmenil sa môj náhľad na život,

hodnoty a seba. Bol to môj prvý krok von z hniezda

otcovizne. Teraz po dvanástich rokoch, kedy som pre-

brázdil Európu a Ameriku sa vraciam po svojich sto-

pách pokloniť sa spomienkam vkutým do budov, chod-

níkov, námestí a uličiek przepieknej Polski. Poďte so

mnou ak máte chuť.....

Gdańsk,

alebo poľský Rotterdam

Svoju púť rozpočínam vonku, na okraji Európy, na

brehu Baltiku. Po pätnásťhodinovej jazde autom som

zaškrípal brzdami na zasneženom piesku gdańkej plá-

že. Od Karpát k Baltiku. Morze Baltickie, jak ho Gdań-

čania nazývajú ma hneď pohladilo chladom penistých

vĺn a pomaly sa prepadám do piesku pláže, kde obďa-

ľeč sa jašia poliaci mladí duchom. Život gombička. Tak

isto ako tie penivo mrazivé vlny a rovnako „prívetivý”

vietor v nakrátko ostrihaných vlasoch obopínal ma

pocit dosiahnutia cieľa, pocit slobody horolezca vbíja-

júceho svoju vlajku na štíte Mont Blanc.

Otočím sa smerom k pevnine a víta ma časom

a grafitmi poznačená tabuľa Wejscie do Polski – Gdańsk

25, policja, straź poźarna i pogotowie ratunkowe. Ve-

Návraty po dvanástich rokoch

rím, že tu nebudem potrebovať ani jedno z ponúka-

ných telefónnych čísel. Moje prvé kroky, alebo lepšie

povedané šľapnutia na plyn, ma zaviali k pomníku

Solidarnośći. Piedestál Lecha Walensu, kde zhodil

prvé domino reťazovej rekacie krachu komunizmu

v Poľsku a ako mnohí pamätáme, aj v celej Európe.

Prekvapil ma fakt, že v prístavnom nákladišti, po poľski

Stoczni, sa dodnes stále usilovne pracuje. Brána ove-

šaná znakmi nacionálnosti a náboženstva, okorenené

obrazmi pápežov. Do tejto dvojky možno vhodne za-

padá všadeprítomné vyobrazenie bôžika poľskej Soli-

darnośći – Lecha Walensu. Ale dnes je tu po jeho čine

len chladný pomník obrúbený symbolicky do poly spí-

lenými topoľmi a v betóne zachované šľapaje Karola

Wojtylu ako počas svojej pápežskej návštevy po páde

komunizmu žehná poliakom vzbúrivším sa útlaku Ko-

múny. Poma-

lými krokmi

popred tabule

opisujúce de-

siatky ba stov-

ky zosnulých

n á m o r n ý c h

nádenn íkov

som tak pre-

mýšľal, prečo

práve tu? Pre-

čo práve tu,

v tomto meste

a v tejto oby-

čajnej kovovej

ohrade plnej

potu a lopoty

povstala revo-

lúcia proti ko-

munizmu. Út-

lak týchto ľudí,

neľudské podmienky práce a besperspektívnosť ale-

bo..... a potom ma to napadlo.

Miesto stretnutia viacerých kultúr. Tak ako Juhoslá-

via bola časovanou bombou stretobodom kultúr, tak aj

Gdańsk súc prístavom na skok od Ruska, Švédska,

Nemecka teda miestom stretania sa myšlienkových

prúdov, bol jak predurčený k slobodomyleniu. Nutnosť

každodenne pri pive po šichte počúvať od prišelcov

o inakosti života tam a tam, postupne v dušiach oby-

čajných nádenníkov v prístave povstala odvaha, z oba-

vy vsklíčila odvaha povstať a vzpriečiť sa Rosjaninom –

jak rusov poliaci nazývajú. Tento vulkán nespokojnosti

potreboval už len spúšť a tú stlačili komunistický žold-

nieri keď zastrelili tridsiatich námorníkov strieľajúc do

štrajkujúceho davu. A potom potreboval už len zrozu-

miteľné ústa a tie mu dal mladý elektrikár Lech Walen-

sa, ktorý sa stal  kozmicky rýchlo prvým porevolučným
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prezidentom Państwa polskiego. Keď si to všetko pred-

stavujete a stojíte v strede pomníka troch krížov –

kotiev, zdá sa Vám, že ako sa točí hlava, ste tam, práve

v ten deň a počujete Lecha Walensu ako ohnivo káže

proti komunistickej opresii, a zotročení rozzúrení náde-

níci dupú nohami a mrštia zopäté päste k nebu, tak

ohnivo, ako sa dnes na tomto mieste týčia tri kríže –

pomníky čias minulých. Ak by som sa nepridržal jedné-

ho z nich, príliš by sa mi zatočila hlava a spadol by

som...... tak poďme ďalej.

Starówka – tak Gdańčania volajú staré mesto. Miesto

ktoré doslova a dopísmena dýcha stredovekom. Staré

germánske budovy, architektúra popretkávaná doma-

mi s vysokým priečelím, presne také aké vidieť len v

Holansku. Kráčajúc pomedzi ne, nemôžem sa ubrániť

pocitu, že sa nachádzam v Rotterdame, len ma desí,

prečo tu všetci mówia po polsku. Poľský Rotterdam –

áno, to je najlepšie pomenovanie pre Gdańsk. Ale to,

čo ho robí od Rotterdamu a Štokholmu iným ba krajším

je pocit mora, vôňa ľahkého vzduchu prepletená po-

vykmi čajok, ktoré Vám brázdia nad hlavami. Lyrickej-

šie prevedenie našich vnútropevninových holubov.

Možno pre tie masy poliakov, ktorí sa ležérne vôkol

mňa prechádzajú to nie je tak romantické, ale pre mňa,

ktorý už dva roky nepočul spevot čajok, je to opereta.

Zhlboka sa nadýchnem, zavriem oči, oprierajúc sa o

tehlovú stenu hotela Hanza a načúvam, načúvam dy-

chu minulosti, pachuti dávneho stredoveku. Popred

Vás zrazu začnú mašírovať vojaci v zbroji s tepanými

prilbami na hlavách a drôtených košeliach, namiesto

Fiatov a Renaultov vidíte kočiare a vozy tiahnúce na

trh na Plac Ratusza Gdańsiego, a vy sa vydáte za

nimi.....

Cestou míňam prievozníka na loďke Moltava, čo je

rieka vtekajúca do Baltiku práve tu. Na delte tejto rieky

pred tisícročím povstala nemeská osada Danig –

dnešný Gdańsk. Na tehlovej stene, nejaký šikovný

architekt navrhol malú dekoráciu – umelé hniezdočko

lastovičiek, aký jemnocit majú títo ľudia v tak mrazivom

kraji. Ako naschvál ma hudba z priľahlej reštaurácie

priviedla na Aleju Milosci (lásky), viete aká skladba to

bola? Je t´aime. Kráčajúc po nej narazíte na reklamu

Fryzjera (holiča) a aj tá pôsobí, akoby ju práve ukul

stredoveký kováč. Prechádzate malebnými uličkami

pomedzi kostoly a takzvané „kamienice” - škandináv-

sky pôsobiace vysoké na tesno postavené domy zbo-

hatlíkov. Kde - tu vám pocit malosti vzbudí pohľad na

gotické vežičky najväčšej baziliky v poľsku – posväte-

nej Panne Márii. Aké zvláštne, poľský Notre Dame v

poľskom Rotterdam(e). Práve tu rád chodieval Ján

Pavol II, ktorého stopy zachované v betóne sme videli

pri pomníku Solidarnośći. Na námestí Ratusza

Gdańskiego Vám nemôže uniknúť Artušova fontána, či

bar pre literátov, ako inak ako pomenovaný Mon Bal-

zac. Kde tu na Vás vykukne billboard hlásiaci kandida-

túru Gdańska za Európske mesto kultúry. No po dnešnej

špacírke po tomto morskom múzeu menom Gdańsk

budem určite voliť práve toto mesto. Som síce národne

cítiaci Slovák, ale Košice sa s touto historičnosťou v

každej tehle, v každej uličke akú postretnete tuna

nedajú porovnávať.

Zlatý klinec programu – Magická ulička. Nie nemýľte

si ju s tými, ktoré nájdete v Amsterdame, to by bola

dehonestácia. Nie. To čo tu nájdete je kúzelná ulička

pripomínajúca rozprávku z Petra Pana, alebo Pána

prsteňov. Strom uprostred, staroveké dračie hlavy ako

otvory riní, malé obchodíky s jantárom, ktorého je tu

neúrekom, nakoľko ho vyvrhuje Baltické more. V jantá-

ri nájdete zakonzervované muchy a komáre a už už

chcete jeden kus jantáru kúpiť a vyskúšať to čo ste

videli v Jurskom parku. Mazowiecka ulička je úzučká a

preto slnko pohládza len štíty striech a láka sa stále

dívať hore. Útulnosť, príjemné farby a tvary kaviarni-

čiek a francúzsky vizerajúcich reštaurácií Vám pomá-

ha zabudnúť na podnechty lezúcu zimu baltického

marca v Gdańsku. Ešte posledný pohľad, prosba aby

sa baterka foťáka zmohla ešte na jeden záber a.....

cvak..... tu je.....

Mgr. Peter Laťák

Kaviareň POHODA

Od 1. februára v centre obce Babín pribudla

ďalšia možnosť trávenia voľného času. Jedná sa o

kaviareň s kapacitou 56 miest na sedenie. Maje-

teľmi tejto kaviarne s názvom POHODA sú man-

želia Monika a Ján Janidžárovci. V lete tohto roku

chcú rozšíriť svoje služby o ubytovanie na 11 lôž-

kach v 4 apartmánoch. Ubytovacie zariadenia sa

budú nachádzať na poschodí. V kaviarni je aj

bezbariérový prístup, pred kaviarňou sa nachádza

parkovisko pre cca 5 aut, v zadných priestoroch

bude parkovanie pre viac motorových vozidiel. Do

budúcna majitelia kaviarne plánujú vybudovanie

dvoch boulingových dráh, to znamená, že vnútor-

né priestory kaviarne sa rozšíria o ďalšie miesta

na sedenie.
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Okolo veterných parkov vzniklo na Slovensku mno-
ho mýtov, pričom takmer každý veterný park sa stretá-
va z negatívnou odozvou u miestneho obyvateľstva.
Prečo je tomu tak? Obyvatelia sa obávajú najmä nad-
mernej hlučnosti, vplyvu na krajinnú scenériu, záberu
pôdy, či možné vyžarovanie veterného parku na oko-
lie. Skúsenosť s niečím novým nás vedie k obavám.
Aké sú teda skúsenosti s veterným parkami tam, kde
už sú prevádzkované? Hlučnosť veterného parku sa
prejavuje najmä v tesnej blízkosti veterných elektrární,
so stúpajúcou vzdialenosťou hlučnosť významne kle-
sá. Zatiaľ čo s hlučnosťou mali problémy predovšetkým
staršie dvojlisté veterné elektrárne, nové trojlisté typy
elektrární sú už významne tichšie. Tak napríklad zatiaľ
čo tesne pri zdroji hluku pri päte stĺpa veternej elektrár-
ne s výkonom 2 MW je hlučnosť 50-60 dB, vo vzdiale-
nosti 400 m od nej už dosahuje sotva 30-40 dB, pričom
súčasná norma pre hluk vo vonkajšom prostredí prika-
zuje dodržať hluk cez deň pod 50 dB a v noci pod
40 dB. Najbližšia obytná zóna od veterného parku
Poľana sa pritom nachádza v obci Babín cca 700 m.,
Hruštín 1160 m. Čo sa týka ultrazvuku veterná elektrá-
reň nedisponuje zariadením, ktoré by mohlo emitovať
mechanický hluk s frekvenčnými zložkami nad 20 kHz
a podľa autorizovaných akustikov produkuje len zane-
dbateľný hluk v pásme pod 20 Hz, ktorý býva označo-
vaný ako infrazvuk.

Veterné elektrárne majú malé nároky na záber pôdy
v porovnaní s inými stavbami napr. priemyselné haly,
kde dochádza k rozsiahlemu záberu pôdy. Rozloha
základov jednej elektrárne býva v priemere cca 44 X
20 m (typ Enercon E-82) k čomu treba prirátať manipu-
lačnú plochu pre výstavbu a prístupové cesty. Po skon-
čení životnosti je možné veterný park odstrániť a jeho
okolie rekultivovať.

Z prevádzky fungovania VTE počas ich životnosti
bude obec profitovať každoročným príspevkom do obec-
ného rozpočtu. Veľkosť príspevku bude závisieť od
počtu a výkonu jednotlivých VTE. V súčasnosti v obci
prebieha meranie smeru a sily vetra ktorého analýzou
sa určí počet a výkon jednotlivých VTE. Miesto v územ-
nom pláne obce dostala aj sedačková lanovka pre
turistov a lyžiarov k jednej s VTE, ktorá by mala slúžiť
ako vyhliadková veža do okolitej krajiny. Okrem lanov-
ky obec vytvorila v územnom pláne aj miesto pre
domov dôchodcov, financovaný s fondov EU, ktorého
prevádzkou by sa znížila nezamestnanosť daného re-
giónu nakoľko projekt počíta z vytvorením okolo sto
pracovných miest. Týmito odvážnymi krokmi obec do-
kazuje inovatívnosť a moderné myslenie, ktorého vý-
sledkom bude zatraktívnenie danej lokality ako aj pod-
porenie cestovného a turistického ruchu.

Vplyv na scenériu krajiny pokiaľ sa veterný park
nenachádza v krajinársky hodnotnom a jedinečnom
území z pohľadu SR je subjektívna záležitosť. Jedné-
mu sa veterné elektrárne páčia inému nie. Pre umiest-
nenie veterných elektrární z hľadiska vplyvu na krajin-
ný ráz nie sú v našich podmienkach žiadne technické
normy, či zákonné limity. Dnešné veterné elektrárne sú

technologicky vyspelé zariadenia, pri výrobe ktorých
výrobcovia kladú dôraz i na estetiku.

Nepochybne prínosom veternej energie je výroba
elektrickej energie bez produkcie škodlivín do ovzdu-
šia. Veterné elektrárne neznečisťujú prostredie odpa-
dovými vodami ani emisiami. Počas ich prevádzky
nedochádza k manipulácii s nebezpečnými chemiká-
liami a nehrozí riziko priemyselnej havárie s ničivými
dôsledkami pre obyvateľstvo.

Vplyv každého veterného parku na životné prostre-
die je podrobne posudzovaný podľa platných zákonov.
Jedným z takýchto zákonov je aj zákon NR SR
č. 24/2006 Z.z. o posudzovaní vplyvov na životné
prostredie. Cieľom tohto posúdenia, ktoré práve pre-
bieha na Ministerstve životného prostredia SR je posú-
denie predpokladaných vplyvov Veterného parku Po-
ľana a Veterného parku Babínska hoľa na životné
prostredie vrátane zdravia obyvateľstva. Slovenská
agentúra životného prostredia SR vypracovala materi-
ál Štandardy a limity pre umiestňovanie veterných
elektrární a veterných parkov na území Slovenskej
republiky. Tento materiál, ktorý obsahuje zákonné limi-
ty a odborné štandardy už bol schválený ministrom
životného prostredia SR a na tento komplexný materi-
ál sa bude pri posudzovaní veterných parkov na Hor-
nej Orave prihliadať.

RNDr. Vladimír Kočvara

Literatúra:
Plaskoň, V., 2008: Akustická štúdia, Veterný park
Sereď, Topoľčany, s. 30.
Štibraný, P., 2009: Veterné elektrárne – chcené či
nechcené, Enviromagazín č.4, ročník 14/2009, MŽP
SR, SAŽP. s. 4 - 6.

Je treba sa báť veterného parku?

Občianské združenie Diakonie
Broumov-nezisková organizácia

VYHLASUJE HUMANITÁRNU ZBIERKU

��Letného a zimného oblečenia
(dámske, pánske detské)

��Obliečok, prestieradiel, uterákov, utierok, záclon

��Látky (minimálne 1m2, prosíme, nedávajte nám
orezky a zostatky látok)

��Domáce potreby

��Perie, periny a vatové prikrývky, hlavnice a deky

��Obuv- nepoškodenú

��Hračky

Zbierka sa koná od 6.4. 2010 do 23.4.2010.Veci
môžete nosiť v pracovnom čase na OcÚ Babín.Veci
prosíme zabaliť do igelitových vriec alebo krabíc,

aby sa nepoškodili transportom.

Ďakujeme za vašu pomoc.
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����� Zo života školy  �����

Ľudové misie v škole
Ľudové alebo inak nazývané aj

„farské“ misie sú akýmisi „duchov-

nými cvičeniami“ pre celú farnosť a

plnia nezastupiteľnú úlohu v živote

miestnej cirkvi. 15. 3. a 16. 3. 2010

sme aj v školskom prostredí uvítali

misijných animátorov, ktorí zaujíma-

vou formou (hudbou, spevom, tan-

com, pantomímou, hrou) priblížili

žiakom svoje prežívanie viery a po-

núkli im, aby sa aj oni zamysleli nad

svojim vzťahom k Bohu. Tieto kate-

chézy voľne nadväzovali na misij-

né sväté omše pre deti v našej far-

nosti.

Testovanie 9
V stredu 10. marca zavládlo

v škole skúškové napätie. Všetci

sme držali palce našim deviatakom,

ktorí „podstúpili“ prvú vážnu životnú

skúšku a zúčastnili sa celonárod-

ného testovania z Matematiky a Slo-

venského jazyka a literatúry. Keď-

že väčšina SŠ už výsledky z testo-

vania stanovila za záväzné krité-

rium prijatia, deviataci vlastne tým-

to dňom oficiálne vstúpili do prijí-

macieho konania na štúdium na

stredné školy. Veríme, že výsledky

z testovania budú priaznivé a po-

môžu im dostať sa na vysnívanú

strednú školu. Informácie o prijíma-

com konaní na SŠ nájdete v sekcii

Výchovný poradca. Prihlášky sa mo-

mentálne posielajú na SŠ. Do 20.

apríla ich riaditeľ ZŠ odošle na prí-

slušné SŠ. Rodičia obdržia zápisný

lístok, s ktorým sa pôjdete zapísať

na SŠ až po oznámení o prijatí.

V prípade, že vašu dcéru resp. syna

neprijmú na odbor kde sa hlásil,

môžete do 15 dní podať odvolanie

alebo ak stredná škola vyhlási

2. kolo prijímacích pohovorov, mô-

žete si znovu podať prihlášku na

štúdium.

Európa v škole
Viacerí naši žiaci poslali svoje

práce do každoročnej literárno-vý-

tvarnej súťaže Európa v škole.

V okresnom kole sa tentokrát úspeš-

ne umiestnili dvaja žiaci 2. ročníka

Samko Svitek a Adrian Bohucký,

ktorí si za svoje literárne práce od-

niesli pekné 1. a 2. miesto vo svojej

kategórii a pekné knižné odmeny.

Za prípravu ďakujeme p. uč. Kurči-

novej.

Hviezdoslavov Kubín
Školského kola v prednese poé-

zie a prózy sa v tomto ročníku HK

zúčastnilo 20 detí.

V kategórii 1. - 4. ročník - POÉZIA

1. miesto - Juričáková Zuzana

(4. roč.)

2. miesto - Líšková Adriana (4. roč.)

3. miesto - Mikulášová Júlia (4. roč.)

V kategórii 1. - 4. ročník - PRÓZA

1. miesto - Kristínka Matejčíková

(2. roč.)

2. miesto - Patrícia Kubeková

(4. roč.)

Kategória 5. - 7. ročník POÉZIA

1. miesto - Nikolka Ištvánová

(6. roč.)

2. miesto - Klárika Babinská (7. roč.)

3. miesto- Mirka Hrbková (5. roč.)

Kategória 5. - 7. ročník PRÓZA

1. miesto - Žanetka Hrbková(6.roč.)

2. miesto - Janka Juričáková

(6. roč.)

3. miesto - Klimčík Marek (5. roč.)

Kategória 8. - 9. ročník - POÉZIA

1. miesto nebolo udelené

2. miesto Tarabová Janka (8. roč.)

3. miesto Babinský Ladislav (8. roč.)

Všetkým žiakom, ktorí sa do reci-

tačných súťaží zapojili ďakujeme

a prajeme im, aby lásku k slovu

rozvíjali v budúcnosti, aby ich vnú-

torne obohatila a spríjemňovala ich

život čo najdlhšie.

Valentínsky večierok
Aj tento ročník Valentínskeho po-

poludnia sa vydaril na jednotku.

V zábavných súťažiach o Titul naj-

sympatickejšieho páru bojovalo

8 párov zo 6. - 9. ročníka. Chvíle

zábavy, ale aj romantiky nám pred-

viedli v plnom nasadení. Chlapci

nám predviedli, že vedia byť veľmi

galantní a romantickí. Ani dievčatá

sa nedali zahanbiť a ukázali, že sú

dievčatá „do koča i do voza“. Nako-

niec porotu najviac presvedčili Ma-

roš Paľo a Petra Papánová a pre

svojich spolužiakov získali tohtoroč-

nú sladkú Valentínsku tortu
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����� Zo života školy  �����

Beseda o zdravom život-

nom štýle.
12. február - pracovníčky Ústa-

vu verejného zdravotníctva pre nás

pripravili zaujímavé dopoludnie v po-

dobe besedy o správnych hygienic-

kých návykoch pre 1. - 4 . ročník

a Aktuálnych otázkach drogových

závislostí pre 6. - 9. ročník.

Lyžiarsky výcvik 2010
8. 2. – 12. 2. 2010 Tento rok nám

to konečne vyšlo presne podľa na-

šich prianí a úplne fantastické sne-

hové podmeinky sme mohli využiť

na zdokonalenie sa v lyžovaní.

Detský fašiangový karne-

val
7. 2. 2010 ......aj tento rok sme

v KD privítali všetky masky, maška-

ry, príšerky a víly. Prišlo ich až 92

a na mnohých maskách sa naozaj

prejavil tvorivý duch a šikovnosť

našich mamičiek, ale aj detičiek!!!

Bavili sme sa výborne a už teraz sa

môžeme tešiť na Fašiangy 2011.

Stretnutie rodičov a žiakov

8. a 9. ročníka so zástup-

cami stredných škôl
8. 2. 2010 8. 2. 2010 od 14.00

hod. sme našim 8. a 9. kom a ich

rodičom ponúkli možnosť osobnej

konzultácie so zástupcami stred-

ných škôl z nášho regiónu. Šancu

stretnúť ich priamo v našej škole

využilo 38 žiakova 22 rodičov. Do-

zvedeli sa viac o štúdiu v konkrét-

nych učebných a študijných odbo-

roch SŠ. Stretnutia sa zúčastnili zá-

stupcovia Obchodnej akadémie

v DK, Spojenej školy a Súkromnej

SŠ EDUCCO Slanická Osada, Spo-

jenej školy technickej Námestovo

(bývalé strojárske učilište), Stred-

nej zdravotníckej školy v Dolnom

Kubíne, Spojenej školy Námestovo

(bývalá Makyta), Spojenej školy

v Nižnej, Strednej školy polytech-

nickej v Kňažej Spojenej školy

v Tvrdošíne a Strednej odbornej

školy obchodu a služieb v Dolnom

Kubíne. Stretnutie sme na našej

pôde organizovali po prvýkrát v ta-

kom veľkom rozsahu a u všetkých

zúčastnených malo veľmi pozitívnu

odozvu. V sekcii Výchovný poradca

- Burza stredných škôl sú tiež odka-

zy na webové stránky jednotlivých

škôl.

Divadelné predstavenie

John, Mary a 3 kozliatka
27. 1. 2010

Divadelné predstavenie o Jan-

kovi, Marienke a 3 kozliatkach nás

nielen pobavilo. Keďže Janko a Ma-

rienka zablúdili v ďalekej krajine

a stretli ježibabu, ktorá hovorila po

anglicky, zopakovali sme si čo to aj

v angličtine. A naučili sme spolu

s učiteľkou - ježibabou, po anglicky

aj hladného vlka, ktorý sa chystal

zjesť 3 kozliatka. Nakoniec všetko

dobre skončilo a vlk, ježibaba, John,

Mary a 3 kozliatka nám všetkým

popriali šťastnú cestu pri učení sa

angličtiny. SUPER!!!!!!!!

Ukončenie 1. polroka škol-

ského roka 2009/ 2010
29. 1. 2010 ...1. polrok tohto škol-

ského roka ubehol ako voda a tým-

to dňom sme ho zavŕšili odovzdá-

vaním polročných vysvedčení

všetkým žiakom školy. Hodnotenie

tohto polroka uvidíte aj v sekcii

1. polrok 2009/ 2010 na webovej

stránke školy. Všetkým úspešným

žiakom blahoželáme a prajeme aby

im učenie išlo stále „od ruky“ a tým

menej úspešným želáme viac šťas-

tia a chuti do učenia v novom polro-

ku. V utorok 2. februára sme sa

vrátili oddýchnutí späť do školy, kde

sme spolu začali nový polrok....

Olympiáda v anglickom ja-

zyku
21. 1. 2010 Výsledky Školského

kolo olympiády v ANJ

Kategória 1A

1. miesto - A. Fuckuláková (7. roč.)

a Ž. Hrbková (6. roč.)

2. miesto S.Tarabová a N. Ištváno-

vá (6. roč.)

3. miesto - M. Majdová (6. roč.),

M. Mikulášová a M. Kšenzullá-

ková (7. roč.)

Kategória 1B

1. miesto D. Genšor (8. roč)

2. miesto N. Babinská (8. roč)

3. miesto M. Kšenzulák (8. roč)

Po víťazstve v školskom kole

OAJ, nás Daniel Genšor (8. roč)

a Alexandra Fuckuláková (7. roč)

reprezentovali na okresnom kole tej-

to súťaže. Daniel získal titul Úspeš-

ný riešiteľ a obaja určite aj bohaté

skúsenosti a inšpiráciu zapojiť sa

do podobných súťaží aj v budúc-

nosti.
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ŠPORT

XVIII. r. Prechodu Babinským chotárom

Hoci počasie moc neprialo, pred-

sa sa 20. februára uskutočnil v po-

radí už XVIII. ročník Prechodu Ba-

binským chotárom na lyžiarskych

bežkách. O 9.00 hod. spred MKS

Babín vyšlo 40 účastníkov lyžiar-

ského prechodu. Čo je aj napriek

zlému počasiu o jedného účastní-

ka menej ako vlani v roku 2009.

Spomedzi 40 účastníkov bolo

26 Babinčanov, 11 Hruštinčanov,

jeden občan z obce Vŕbové a jeden

medzinárodný účastník z Nemec-

ka.Trať bola kôli zlému počasiu krat-

šia cca 18 km. Účastníci prechodu

sa prešli po katastrálnej hranici obce

Babín, kde si v polovici trate na kon-

ci hrabeňa Oravskej Magury (Po-

ľovnícka chata), odýchli pri ohnivej

vatre a teplom čaji. Trať bola absol-

vovaná v dobrej nálade a dobrom

športovom duchu, kedy všetci účast-

níci spočinuli v MKS Babín pri dob-

rom guláši, teplom čaji a sladkom

prekvapení. Každý účastník precho-

du tradične obdržal vlajku a samo-

lepku.

Aj tento rok sa akcia zorganizo-

vala za pomoci Obce Babín, MKS

Babín, OŠK Babín a miestnych

sponzorov a to: COOP JEDNOTA

SD Námestovo, Ján Barťák Pohos-

tinstvo Lokca, Rozičný tovar Domi-

nik Jurký, Pohostinstvo FAMILLY T.

a M. Nuttové a Kaviareň POHODA

Monika a Ján Janidžárovci.

Dňa 21. marca o 12.00 hod.

v MKS Babín sa už po 15 krát,

uskutočnili majstrovstvá Babína

v Slovenskom mariáši.

Do hry sa zapojilo 33 účastníkov,

ktorí na jedenástich hracích stoloch

odohrali štyri súťažné kolá po 45

minút. Prvý deviati najlepší hráči

boli vecne ohodnotený, a prvý traja

si odniesli aj finančné ceny.

Tohto ročníka sa zúčastnili sied-

mi naši občania. Do prvej deviatky

sa nedostali. Ich umiestnenie:

11. miesto Ľuboš Nutta nahral

14 bodov a sumu 23 €,

12. m. Pavol Líška 14 b., 22,60 €,

24. m. František Nutta st. 10 b.,

15,15 €,

28. m. Peter Nutta 8 b., 14,35 €,

30. m. Jozef Nutta st. 6b., 15,55 €,

31.m. Milan Juričák ml. 5 b., 11,15 €

33. m. Jozef Škunta 4b., 10,30 €.

Organizátori majstrovstiev neza-

budli ani na ocenenie najstaršieho

hráča turnaja, ktorým bol p. Jozef

XV. r. majstrovstiev Babína v Slovenskom mariáši

Katrenčík vo veku úctihodných

75 rokov. Počas majstrovstiev si

hráči tradične pochutnali aj na dob-

rom slovenskom guláši.

Tieto majstrovstvá organizuje

Obec Babín a MKS Babín, k zacho-

vaniu tohto už pomaly vymierajúce-

ho kartového športu.
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Od 13. 3. do 21. 3. prebiehali
v našej farnosti Ľudové misie
pod vedením otcov Redempto-
ristov na pozvanie nášho du-
chovného otca Pavla. Redem-
ptoristi tvoria rehoľné spoločen-
stvo. Meno rehoľnej spoločnosti
pochádza z latinského slova Re-
demptor, čo znamená Vykupi-
teľ.

Program misií otvoril v sobotu
sv. omšou páter Ivan, na ktorej
sa zúčastnilo veľa našich verai-
cich. Vyzýval nás k tomu, aby
sme sa za misie modlili. Počas
kázne povedal: „Keď sa každý
 z nás pomodlí jeden Otčenáš
za tieto misie, neverím že sa nič
nezmení, veď tam hore, to nebo
musí rozstrieľať“. Na konci omše
sa múry kostola chveli, keď sme
plní odhodlania sily a povzbu-
denia spievali pieseň, Pane aj
na mňa si sa pozrel, tvoje ústa
vyriekli moje meno... Zaspievali
sme si ju potom ešte raz cez
týždeň a stala sa z nej akási
neoficiálna hymna misií. Svätá

Vo svojom živote sme počúvali

a zvykli sme si na rôzne oslovenia,

ktorými nás oslovujú: súdruhovia,

občania, bratia a sestry, dámy

a páni, kolegovia a kolegyne, pria-

telia, a iné.

Mne sa javí ako veľmi výstižné

pomenovanie, ktoré občas počuje-

me vo svätej omši: pútnici do ne-

beskej vlasti. Prirovnanie, že život

je cesta, snáď môže prijať každý

človek.

A cesta má zmysel, ak má cieľ.

Ak má byť cieľom mojej životnej

cesty truhla, hoc aj dubová, a hrob,

hoc aj s mramorovým alebo žulo-

vým náhrobkom, mne to veľký zmy-

sel nedáva.

V týchto dňoch obnovujeme svo-

je presvedčenie, že naša vlasť je

v nebesiach a Ježiš nás predišiel,

aby nám pripravil miesto. To však

neznamená, že náš súčasný život

a naše terajšie miesto je vyhnan-

stvom, ktoré nám treba len trpne

prestáť. Náš súčasný život je práve

tou cestou do našej vlasti. A tak ako

cesta bez cieľa nemá nezmysel, aj

cieľ bez cesty je nedosiahnuteľný.

Ale my žijeme, teda máme cestu

a môžeme kráčať k cieľu. A Kristus

vstal a chystá nám miesto, teda

máme aj cieľ. Na tejto našej ceste

sme spolu pred niekoľkými týždňa-

mi prežili v našej farnosti ľudové

misie. Chcem vám za ne poďako-

vať. Bolo pre mňa povzbudením,

keď som videl ako tieto misie preží-

vate. Ovocie tejto udalosti v nás

bude dozrievať a budeme z neho žiť

dlhší čas. A medzitým nám život

prináša a bude prinášať ďalšie uda-

losti, výrazné aj tiché nenápadné,

osobné, rodinné, obecné, farské...

To všetko je a bude naša cesta.

Prajem vám, pútnici do neskej vlas-

ti, aj sebe ako jednému, ktorého

život priviedol medzi vás veľa chuti

a nádeje na tejto ceste.

Pavol Garaj, farár

Farnosť Babín

Pútnici do nebeskej vlasti

Ľudové misie

omša bola veľmi krásna, plná
viery a sily, čo nás prilákalo aj
na nasledujúce sväté omše po-
čas celého týždňa. Slúžili ich
páter Tomáš, Peter a Jozef. Sú-
časťou misií boli aj katechézy
pre všetky skupiny veriacich, pre
deti, mládež, ženy a mužov. Mi-
sionári od pondelka do piatku
spovedali a túto možnosť využi-
lo veľa veriacich a mnohí chorí
prijali sviatosť pomazania. Kaž-
dým dňom na svätú omšu pri-
chádzalo viac ľudí a taktiež ľudí
kráčajúcich na prijímanie. V ne-
deľu na záver misií bol posväte-
ný misijný kríž, ktorý je umiest-
nený na vonkajšej strane chrá-
mu pri vchode. Takto si ho môže
každý všimnúť, zastaviť sa
a poďakovať za čas strávený
v spoločnosti misionárov.

„Všetci si teraz poviete misie
sa skončili, nie nekončia, ešte
len začínajú vo vašich životoch“,
aj týmito slovami sa s nami lúčil
páter Ivan na poslednej misijnej
svätej omši.


